
P R O T O K Ó Ł  N R XI/2011 

z sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 26 października 2011 r. 

 

 

W Sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) zaproszeni goście,  

4) pracownicy Urzędu Gminy w Strawczynie. 

Listy obecności w załączeniu. 

Porządek obrad w załączeniu. 

 

 

Ad. 1. 

Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

 

Pan Stanisław Zdyb – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji udział wzięło 

15 Radnych, wszyscy Radni byli obecni. W związku z tym sesja może podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Do porządku obrad wniosków nie zgłoszono. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie porządek obrad: 

- za – 14, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2. 

 Powołanie sekretarza i protokolanta obrad. 
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Na sekretarza obrad została powołana Pani Katarzyna Staszewska - Radna, a na 

protokolanta powołano Małgorzatę Woźniak. 

 

Ad. 3. 

 Zapytania i interpelacje.  

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Panie Przewodniczący, 

Panie Wójcie, Wysoka Rado, mam zapytanie - kto jest odpowiedzialny za sprzątanie 

przystanków? Czy to ciąży na Urzędzie Gminy, czy na przewoźnikach? Zgłaszam po 

dwa, trzy razy w ciągu miesiąca prośbę o posprzątanie przystanków. Jest to 

nieuregulowane. Do kogo mam to zgłosić, żeby to było w miarę szybko zrobione?  

 

Ad. 4. 

Realizacja uchwał z sesji Rady Gminy i informacja z pracy Wójta Gminy 

między sesjami.  

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy przedstawił realizację uchwał Rady Gminy                 

w Strawczynie podjętych na sesji w dniu 29 września 2011 r. oraz informację z pracy 

Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy (informacje w zał.). 

 

Przegłosowano w/w informacje: 

- za – 15, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Rada Gminy przyjęła przedłożone informacje jednogłośnie. 

 

Ad. 5. 

Przyjęcie protokółu Nr X/2011 z sesji Rady Gminy z dnia 29 września 2011 r.  

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie treść protokółu Nr X/2011                    

z sesji Rady Gminy w Strawczynie z dnia 29 września 2011 r.: 

- za – 15, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 
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Głosowało 15 Radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie w brzmieniu jak 

sporządzono. 

 

Ad. 6. a) 

 Projekt uchwały w sprawie w sprawie zmian w budżecie gminy Strawczyn na 

2011 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że proponowane zmiany w budżecie gminy 

z autopoprawką polegającą na dodaniu zał. Nr 3 były omawiane na poszczególnych 

Komisjach, Komisja Budżetu i Inwestycji zaopiniowała je pozytywnie.  

 

Projekt uchwały z autopoprawką został przegłosowany: 

- za – 14, 

 - przeciw – 1, 

 - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Większością głosów „za” przy 1 „przeciw” uchwałę Nr 

XI/73/2011 wraz z autopoprawką podjęto. 

 

Ad. 6. b) 

Projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na pokrycie 

wkładu własnego na realizację oraz utrzymanie trwałości projektu „eIntegracja drogą 

do przeciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu w województwie świętokrzyskim"                      

w związku z ubieganiem się przez Gminę Strawczyn o dofinansowanie w ramach 

Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 2007-2013, Priorytet 8 

Społeczeństwo informacyjne – zwiększenie innowacyjności gospodarki, Działanie 8. 

3. – Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion. 

 

Zapytań nie było. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały: 

- za – 15, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 
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Głosowało 15 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr XI/74/2011. 

 

Ad. 6. c) 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o przyznanie środków                      

z funduszu sołeckiego. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że sołectwo Kuźniaki chce przeznaczyć 

kwotę 14 232,82 zł na zakup okien do Szkoły Podstawowej w Wólce Kłuckiej, do 

której uczęszczają też dzieci z Kuźniaków. 

 

Projekt uchwały przegłosowano: 

- za – 15, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XI/75/2011 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. d) 

 Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2012 – 

2015. 

 

Pan Tadeusz Czarnecki – Przewodniczący Zespołu do spraw wyboru ławników 

poinformował – zgodnie z uchwałą Nr VIII/54/2011 Rady Gminy w Strawczynie                 

z dnia 21 czerwca 2011 r., został powołany Zespół do spraw wyboru ławników                    

w składzie: Chłodnicka Elżbieta, Czarnecki Tadeusz, Kubała Monika, Raczyńska 

Teresa i Woźniak Małgorzata. Zadaniem Zespołu było sprawdzenie złożonych 

dokumentów pod względem formalnym, jak również zaopiniowanie kandydatów na 

ławników, zgodnie z obowiązującymi przepisami. 

Wpłynęły trzy kandydatury: Madeja Sławomira Stanisława, Szczepańskiego 

Włodzimierza Stanisława i Sękowskiej Wiesławy Marii. Wszyscy kandydaci spełniają 

warunki formalne, mogą kandydować na ławników.  

W związku z tym Zespół zaopiniował pozytywnie wszystkich kandydatów na 

ławników do sądu.  
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Do Sądu Rejonowego w Kielcach do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy 

kandyduje Sękowska Wiesława Maria, a do Sądu Rejonowego w Kielcach kandydują 

Madej Sławomir Stanisław i Szczepański Włodzimierz Stanisław.  

Rada Gminy wybiera ławników w głosowaniu tajnym przy użyciu kart do głosowania. 

Na karcie jest nazwisko i imię kandydatów oraz rubryki „za”, „przeciw” i „wstrzymuję 

się”. Do Sądu Rejonowego w Kielcach mamy wybrać jednego ławnika, a kandydatów 

jest dwóch. Za wybranego uważa się tego kandydata, który uzyska większość głosów 

„za”. W przypadku ławnika do Sądu Rejonowego w Kielcach do orzekania                          

w sprawach z zakresu prawa pracy jest jeden kandydat i ma być wybrany jeden 

ławnik, kandydat musi otrzymać 50 % głosów „za” + 1 głos.  

Opinie Zespołu do spraw wyboru ławników z dnia 18 października  2011 r. na temat 

kandydatów na ławników: Madeja Sławomira Stanisława, Szczepańskiego 

Włodzimierza Stanisława i Sękowskiej Wiesławy Marii w załączeniu. 

 

Pan Przewodniczący obrad zaproponował powołanie Komisji Skrutacyjnej i poprosił    

o zgłaszanie kandydatów do Komisji. 

 

Na kandydatów do Komisji Skrutacyjnej zostali zgłoszeni: 

1) Pani Monika Kubała – Radna – wyraziła zgodę, 

2) Pani Małgorzata Rządkowska – Radna – wyraziła zgodę, 

3) Pan Paweł Wolder – Radny – wyraził zgodę. 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

Przegłosowano kandydaturę Pani Moniki Kubały w składzie Komisji Skrutacyjnej: 

- za – 15, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Kandydaturę Pani Moniki Kubały w składzie Komisji 

Skrutacyjnej przyjęto jednogłośnie. 
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Przegłosowano kandydaturę Pani Małgorzaty Rządkowskiej w składzie Komisji 

Skrutacyjnej: 

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się - 1. 

Głosowało 15 Radnych. Kandydaturę Pani Małgorzaty Rządkowskiej w składzie 

Komisji Skrutacyjnej przyjęto większością głosów „za”, przy 1 „wstrzymującym się”. 

 

Przegłosowano kandydaturę Pana Pawła Woldera w składzie Komisji Skrutacyjnej: 

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się - 1. 

Głosowało 15 Radnych. Kandydaturę Pana Pawła Woldera w składzie Komisji 

Skrutacyjnej przyjęto większością głosów „za”, przy 1 „wstrzymującym się”. 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził przerwę od godz. 13
45

 do godz. 13
55

, aby 

Komisja Skrutacyjna przygotowała karty do głosowania tajnego w celu wyboru 

ławników. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Komisja Skrutacyjna rozdała karty do głosowania tajnego w celu dokonania wyboru 

ławników. 

 

Radni wrzucili karty do głosowania do pustej urny. 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził przerwę od godz. 14
00

 do godz. 14
10

, aby 

Komisja Skrutacyjna przeliczyła oddane głosy. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 
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Pan Paweł Wolder – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół Komisji 

Skrutacyjnej wybranej na sesji Rady Gminy w Strawczynie w dniu 26 października 

2011 r. w celu przeprowadzenia wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Kielcach na 

kadencję 2012 – 2015. Na ławnika do Sądu Rejonowego w Kielcach został wybrany 

Szczepański Włodzimierz Stanisław (protokół w załączeniu). 

 

Pan Paweł Wolder – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół Komisji 

Skrutacyjnej wybranej na sesji Rady Gminy w Strawczynie w dniu 26 października 

2011 r. w celu przeprowadzenia wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Kielcach do 

orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy na kadencję 2012 – 2015. Na ławnika do 

Sądu Rejonowego w Kielcach do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy została 

wybrana Sękowska Wiesława Maria (protokół w załączeniu). 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał uchwałę Nr XI/76/2011 Rady Gminy                            

w Strawczynie z dnia 26 października 2011 r. w sprawie wyboru ławników na 

kadencję w latach 2012 – 2015 i poddał pod głosowanie: 

- za – 15, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr XI/76/2011. 

 

Ad. 7. 

Stanowisko Rady Gminy w sprawie kolejności budowy sieci wodno – 

kanalizacyjnej na nowych terenach budowlanych na terenie gminy. 

 

Pan Przewodniczący obrad przypomniał, że w/w punkt był przesunięty z poprzedniego 

posiedzenia Rady Gminy. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej Radni 

zaproponowali, aby najpierw wykonać odcinki sieci wodno – kanalizacyjnej tam, 
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gdzie już ludzie mieszkają, ewentualnie, gdzie zamieszkają wkrótce. Zaproponowali 

do realizacji następujące odcinki: 

1) w Niedźwiedziu oznaczone jako:  

Nr 4 pod lasem, Nr 3 za szkołą, 

2) w Strawczynku oznaczony jako: 

 Nr 1 Wspólna, 

3) w Promniku: 

 Nr 3 Mróz + Starowiejska i Madejówka, 

4) w Strawczynie oznaczone jako: 

 Nr 2 Ogrodowa do Górnej i Nr 3 Żeromskiego do Rudy, 

5) w Rudzie Strawczyńskiej oznaczone jako: 

 Nr 2 koło masarni i Nr 1 Gajówka do pompowni. 

 

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Komisji Samorządowej przedstawił 

stanowisko Komisji Samorządowej – I etap kanalizacji w Chełmcach był zakończony 

8 lat temu. Od tego czasu zaistniały duże zmiany i najczęściej mieszkańcy pytają o ul. 

Zamokradle w Chełmcach i odcinek, który nie został zaznaczony na mapce - przy 

drodze powiatowej jadąc od strony Oblęgorka w stronę kościoła, są to tereny 

budowlane - będzie oznaczony jako Nr 9. 

Komisja Samorządowa proponuje wykonanie następujących krótkich odcinków sieci 

wodno –kanalizacyjnej: 

1) w Chełmcach przy drodze powiatowej, jadąc od strony Oblęgorka w stronę 

kościoła, gdzie są tereny budowlane i odcinka oznaczonego Nr 3 Zamokradle, 

2) w Strawczynku  Nr 6 Barytowa i Nr 2 Miła, 

3) w Kuźniakach odcinek nie zaznaczony w wykazie – do dwóch rodzin P. Kot i P. 

Zbroszczyk i Nr 1 od Defro do pompowni, 

4) w Strawczynie Nr 3 Żeromskiego do Rudy i Nr 2 Ogrodowa do Górnej. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Inwestycji i Komisji 

Rewizyjnej przyjęliśmy zasadę, żeby w pierwszym rzędzie robić kanalizację tam, 
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gdzie już ludzie mieszkają, w drugiej kolejności, tam gdzie już się budują i w dalszej 

kolejności, tam, gdzie będą się budować. 

W Oblęgorku dwa najbardziej pilne miejsca to: poz. Nr 6 Góry – tam już ludzie 

mieszkają i Nr 7 pod Porzeczem - tam też ludzie mieszkają, następne to będą te 

miejsca, gdzie są wydzielone działki. Te dwa odcinki są najpilniejsze, ponieważ tam 

ludzie mieszkają już od jakiegoś czasu. 

 

Pan Tadeusz Czarnecki – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – w miejscowości 

Oblęgór na wielu zebraniach ogólnowiejskich zgłaszana była sprawa kanalizacji 

przysiółka Widoma - odcinek Nr 4 – od samego początku przysiółek był pominięty, 

ludzie nie mają kanalizacji, a mieszkają tam od wieków, jest to najważniejsza sprawa      

i w drugiej kolejności, gdzie nie ma kanalizacji jest Huta Górna - odcinek Nr 7. 

 

Pan Przewodniczący obrad zaproponował następujące stanowisko Rady Gminy -                 

w pierwszej kolejności budować kanalizację tam, gdzie jest wodociąg, gdzie mieszkają 

ludzie, a nie ma kanalizacji. Zdrowy rozsądek będzie podpowiadał, że tam, gdzie              

w oddalonym przysiółku jest tylko jeden dom, to ludzie muszą trochę dłużej poczekać, 

ale tam, gdzie jest więcej domów, jest wodociąg, a nie ma kanalizacji – trzeba 

budować kanalizację w pierwszej kolejności. Wskazane odcinki przez Komisje są 

zgodne z proponowanym stanowiskiem.  

W drugiej kolejności trzeba budować kanalizację tam, gdzie są działki budowlane                 

i rozpoczęte już inwestycje.   

 

Innych propozycji nie zgłoszono.  

 

Stanowisko Rady Gminy zaproponowane przez Pana Przewodniczącego obrad zostało 

przegłosowane:  

- za – 15, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Zaproponowane stanowisko Rada Gminy przyjęła 

jednogłośnie. 
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Ad. 8. 

Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Pan Stanisław Zdyb - Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację z analizy 

oświadczeń majątkowych radnych Gminy Strawczyn za 2010 r. (informacja                         

w załączeniu).  

 

Informacja została poddana pod głosowanie: 

- za – 15, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych 

Gminy Strawczyn za 2010 r. została przyjęta jednogłośnie. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy przedstawił informację z analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez osoby zobowiązane według stanu na dzień 31 grudnia 

2010 r. (informacja w załączeniu). 

 

Informację przegłosowano: 

- za – 15, 

- głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

przez osoby zobowiązane według stanu na dzień 31 grudnia 2010 r. została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad. 9. 

Komunikaty i ogłoszenia. 

 

Pan Przewodniczący obrad przedstawił informacje: 

1) wpłynął wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach w sprawie 

stwierdzenia nieważności uchwał Rady Gminy w Strawczynie Nr VI/68/97 i Nr 
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IV/44/2000 dotyczących udziału mieszkańców gminy w budowie kanalizacji               

i oczyszczalni ścieków, mimo, że Rada Gminy uchyliła te uchwały, 

2) w poniedziałek (24.10.2011 r.) uczestniczył w sesji Rady Powiatu – podczas 

sesji poruszany był temat dróg powiatowych, wielu radnych zgłosiło uwagi do 

Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg (obecny był jego zastępca), co do 

jakości budowy i remontu dróg powiatowych, żeby zwrócił na to uwagę. 

Podobnie mówiono o odśnieżaniu. Drogi powiatowe odśnieżane są w czwartej   

i piątej kolejności. Czwarta kolejność odśnieżania to jest doprowadzenie drogi 

do przejezdności po 24 godzinach, a piąta po 48. Tymi drogami jeżdżą ludzie 

do pracy, a dzieci i młodzież do szkół, 

3) z Panem Wójtem był na Kongresie Gmin Wiejskich, Panowie Wójtowie 

odnieśli się bardzo krytycznie do Pani Wiceminister Oświaty na temat środków 

otrzymywanych przez gminy na oświatę, których ciągle jest mało, 

4) uczestniczył z Panem Wójtem w święcie Hubertusa w gospodarstwie 

agroturystycznym Pana Jerzego Sienkiewicza w Oblęgorku. Gmina ufundowała 

puchar za pogoń za lisem i statuetki w poszczególnych kategoriach, 

5) kolejna sesja Rady Gminy odbędzie się ok. 20 listopada br. 

 

Ad. 10. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej udzieliła 

odpowiedzi na zapytanie w sprawie utrzymania porządku i czystości na przystankach 

– do 1 marca tego roku obowiązywały przepisy, że za porządek odpowiadali 

przewoźnicy, a po 1 marca br., po nowelizacji ustawy odpowiada gmina. Do tej pory 

sprzątali pracownicy zatrudniani w ramach robót publicznych, w tej chwili nie ma tych 

pracowników. Jest zatrudnionych  trzech pracowników gospodarczych, z których 

jeden jest na urlopie, a dwóch pracuje przy ocieplaniu strażnicy w Strawczynku. Na 

jeden dzień będą musieli przerwać pracę i posprzątać na przystankach. 
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Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – jest możliwość wyegzekwowania od 

przewoźników pieniędzy na sprzątanie, w najbliższym czasie będzie przygotowany 

stosowany projekt uchwały. To przewoźnicy korzystają z przystanków i powinni za to 

odpowiadać. Możemy obciążyć przewoźnika w wysokości od 1 do 5 groszy za 

zatrzymanie autobusu na danym przystanku. Wydawać się może, że 1 grosz to 

niewiele, ale przy zatrzymywaniu się na poszczególnych przystankach może dać 

znaczną kwotę. Obawiam się, że będzie duży opór ze strony przewoźników.  

Opłata będzie pobierana na podstawie uchwały Rady Gminy. Część przystanków jest 

zaśmiecana w znacznej mierze przez młodzież, która tam przesiaduje, nie idzie do 

świetlicy, ponieważ w świetlicy nie pozwalają pić alkoholu. Są też przypadki, że 

czasem pasażer wychodząc z busa nieopatrznie wyrzuci bilet.     

 

Pan Przewodniczący obrad – obciążenie przewoźników dodatkową opłatą może 

skutkować podniesieniem cen biletów. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – wcześniej, gdy podpisywałem rozkłady jazdy, 

wyrażałem zgodę na korzystanie z przystanków, warunkowałem to sprzątaniem 

przystanków.  

  

Ad. 11. 

Zakończenie sesji.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad zamknął 

XI sesję, która rozpoczęła się, o godz. 13
00

, a zakończyła o godz. 14
45

. 

 

 

Protokołowała:     Sekretarz obrad:       Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak    Katarzyna Staszewska      inż. Stanisław Zdyb 

 


